السيرة الذاتية
	رؤى طارق كمال التكمةجي	
الجامعة المستنصرية – كلية العلوم السياحية
Mobile: 07740267898    
Email: roaaenas811@gmail.com
ملخص تعريفي:
 
الاسم الثلاثي : رؤى طارق كمال خضر
تاريخ الميلاد : 7/4/1989
الحالة الزوجية : غير متزوجة
الشهادة العلمية : ماجستير فلسفة في السياحة وادارة الفنادق
التخصص الدقيق : التخطيط السياحي 
اللقب العلمي : مدرس مساعد  
الشهادات الدراسية:
 
· ماجستير علوم في السياحة وادارة الفنادق 2019 – والرسالة الموسومة ( دور تخطيط البرامج التدريبية في تلبية متطلبات سوق العمل السياحي _دراسة تطبيقية في هيئة السياحة العراقية ) - الجامعة المستنصرية / كلية العلوم السياحية.
· بكالوريوس إدارة واقتصاد/ قسم سياحة وادارة الفنادق/ الجامعة المستنصرية 2012 .
الجوائز والتكريم الأكاديمي:

· شكر وتقدير – وزير التعليم العالي والبحث العلمي – الجامعة المستنصرية 2016.
· شكر وتقدير – وزير التعليم العالي والبحث العلمي – الجامعة المستنصرية 2017.
· شكر وتقدير – وزير التعليم العالي والبحث العلمي – الجامعة المستنصرية – كلية العلوم السياحية2019.
· شكر وتقدير – رئيس الجامعة المستنصرية – كلية العلوم السياحية 2020.
· شكر وتقدير – رئيس الجامعة المستنصرية – مركز الحاسبة الإلكترونية 2014.
· شكر وتقديرعدد (2) – رئيس الجامعة المستنصرية – مركز الحاسبة الإلكترونية 2015.
· شكر وتقدير – رئيس الجامعة المستنصرية – مركز الحاسبة الإلكترونية 2016.
· شكر وتقدير – رئيس الجامعة المستنصرية – مركز الحاسبة الإلكترونية 2017.
· شكر وتقدير – عميد  كلية العلوم السياحية  2019.
الخبرة الأكاديمية والتدريس:

· موظفة ادارية  - الجامعة المستنصرية – مركز الحاسبة الإلكترونية 2014.
· مديرة شعبة التعليم المستمر /الجامعة المستنصرية / كلية العلوم السياحية 2020.
· تدريسية في قسم السياحة / الجامعة المستنصرية / كلية العلوم السياحية 2020.

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

	الدراسات الأولية
	الدراسات العليا

	مبادئ السياحة
	



الأنتساب المهني او الجمعيات:

· رئيس لجنة التعليم الالكتروني في كلية العلوم السياحية .
· رئيس لجنة المشتريات / الجامعة المستنصرية / كلية العلوم السياحية 2019.
· لجنة ساندة للدراسات العليا والاولية .
· لجنة صيانة الحاسبات 2019.
· لجنة تجهيز بناية كلية العلوم السياحية الجديدة 2020.
المنشورات العلمية

· نشر بحث مستل من الرسالة عنوانه دور التدريب الإلكتروني في تإهيل الموارد البشرية السياحية "دراسة حالة في هيئة السياحة العراقية " في مجلة international journal of innovation creativity and change التي من ضمن مستوعبات سكوباس العالمية 
· نشر بحث مستل ثاني من الرسالة في مجلة الاطروحة عنوانه فاعلية تخطيط برامج التدريب السياحي في الإستجابة لإحتياجات سوق العمل " دراسة حالة في هيئة السياحة العراقية ".
· نشر بحث عنوانه نظم المعلومات وتأثيرها في عملية التخطيط السياحي "دراسة تطبيقة في   هيئة السياحة العراقية" في مجلة  Manipal University من ضمن مستوعبات سكوباس. 
· نشر بحث عنوانه دور العلاقات العامة في تحسين الصورة الذهنية للمنظمات السياحية في المجلة العراقية للعلوم والتكنولوجيا.
· نشر بحث عنوانه فن سلوكيات التعامل وإثرها في صناعة الضيافة "دراسة تطبيقة في فندق المنصور" في مجلة  بيت الحكمة
[bookmark: _GoBack]تطوير المهارات:
· الدورات
· خطوات كتابة البحث العلمي لطلبة الدراسات العليا 
· كفاءة الحاسوب للموظفين ( المتوسطة والمتقدمة والمكتاملة)
· إعداد المدربين الدولية ToT.
· الندوات
· ندوة بعنوان "تغيير قيمة العملة العراقية .. المنافع والتكاليف" في بيت الحكمة 2019.
· ندوة بعنوان " المواقع السياحية العراقية " في بيت الحكمة 2019.
· ندوة بعنوان 
· ورش عمل
· ورشة عمل بعنوان "الاستلال" . 
· ورشة عمل بعنوان " البرنامج الاحصائي Spss  ".
· ورشة عمل بعنوان دور شركات السفر في التنمية السياحية .
Curriculum Vitae
Ruaa Tariq Kamal
Mustansiriyah University – College of College of Tourism Sciences
Mobile: 07740267898    
Email: roaaenas811@gmail.com
 PERSONAL SUMMARY:
 
· Date of Appointment : 03/03/2014
· Scientific Title : Assistant Lecturer 13/11/2019
Specialization :
· General : Tourist planning.
EDUCATION:
 
· Master of Science in Tourism and Hotel Management 2019 - and the tagged message (The role of planning training programs in meeting the requirements of the tourist work market) - Al-Mustansiriya University / College of Tourism Sciences
· Bachelor of Administration and Economics / Department of Tourism and Hotel Management / Al-Mustansiriya University 2012.
 ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

· Thanks and appreciation - Minister of Higher Education and Scientific Research - Al-Mustansiriya University 2016.
· Thanks and appreciation - Minister of Higher Education and Scientific Research - Al-Mustansiriya University 2017.
· Thanks and appreciation - Minister of Higher Education and Scientific Research - Al-Mustansiriya University - College of Tourism Sciences 2019.
·  Acknowledgment - President of Al-Mustansiriya University - College of Tourism Sciences 2020.
·  Acknowledgment - President of Al-Mustansiriya University - Electronic Computer Center 2014.
·  Acknowledgment No. (2) - President of Al-Mustansiriya University - Electronic Computer Center 2015.
·  Acknowledgment - President of Al-Mustansiriya University - Electronic Computer Center 2016.
·  Acknowledgment - President of Al-Mustansiriya University - Electronic Computer Center 2017.
· Acknowledgment - Dean of the College of Tourism Sciences 2019.:

 ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

• Administrative employee - Al-Mustansiriya University - Electronic Computer Center 2014.
• Director of the Continuing Education Division / Al-Mustansiriya University / College of Tourism Sciences 2020.
Teaching in the Department of Tourism / Al-Mustansiriya University / College of Tourism Sciences 2020.
COURSES TAUGHT:

	Undergraduate
	Graduate

	
	Tourism Principles




PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

• Chairman of the Procurement Committee / Al-Mustansiriya University / College of Tourism Sciences 2019.
• Computer Maintenance Committee 2019.
• Building committee for the building of the new Faculty of Tourism Sciences 2020.
PUPLICATIONS:

· Publication of a research based on the message entitled the role of e-training in qualifying tourism human resources "A case study in the Iraqi Tourism Authority" in the international journal of innovation creativity and change, which is among the scopes of global Scopas
· Publication of a second research paper from the thesis in the thesis magazine entitled The effectiveness of planning tourism training programs in responding to the needs of the labor market "A case study in the Iraqi Tourism Authority".
· A research paper entitled Information Systems and their Impact on the Tourism Planning Process "An Applied Study at the Iraqi Tourism Authority" was published in the magazine Manipal University, among the Scopas containers.
· Publication of a research entitled The role of public relations in improving the mental image of tourism organizations in the Iraqi Journal of Science and Technology.
· A research paper entitled The Art of Dealing Behavior and its Impact on the Hospitality Industry "An Empirical Study at Al-Mansour Hotel" was published in Beit Al-Hikma Magazine.
PROFFESSIONAL DEVELOPMENT:
· Courses 
Steps to write scientific research for graduate students
Computer efficiency of employees (medium, advanced, and integrated)
· Seminars
• Seminar entitled "Changing the value of the Iraqi currency .. benefits and costs" at Bayt Al-Hikma 2019.
• Seminar titled "Iraqi tourist sites" in Beit al-Hikma 2019.
• Seminar entitled
-Workshops
· Workshop entitled "Al-Istalal".
· Workshop entitled "Spss statistical program".
· A workshop entitled The role of travel companies in tourism development.
